
Beheersorgaan stadsbibliotheek Zottegem  

26 november 2014 

Aanwezig: Bruno De Wachter (voorzitter), 

Maarten Vos (ondervoorzitter) 

Ann Seghers, Brecht Cassiman, Jan Fiers, Jan Rollewagen, Johan Gezels, Maggy Reygaert, 

Marc Feliers, Nathalie De Temmerman, Niels Poriau, Sarah Aelbrecht 

Sandra De Roeck (Schepen van Cultuur), 

Marc Lievens (bibliothecaris – secretaris) 

Verontschuldigd: Ann Van Den Berghe, Dirk Van Herzeele, Guido De Vos, Jackie Claeys, 

Katrien Teirlinck, Martine Van Den Broucke 

Afwezig: Geert Van Waeyenberge, Heidi Schuddinck, Lien Van Laere, Luc Machtelinckx  

Agenda:  

1.Verslag vorige vergadering en follow-up  

2.Regeringsverklaring(en): gevolgen (besparingen) voor openbare bibliotheken?  

3.Verslag werkgroep ‘Schauvliege’ 

4.Restauratie Kasteel van Egmont 

5.ICT (up-to-date houden computerpark) 

6.Service voor slechtzienden en blinden 

7.Gezamenlijke aanbesteding aankoop boeken via Route 42 

8.Varia 

1. De voorzitter overliep het verslag van de vorige vergadering. Hij vroeg de schepen of er 

aandacht was besteed aan het advies i.v.m. een permanente onderhoudsman. De schepen 

bevestigde dat, maar het college gaf nog geen gevolg aan de oproep. Bovendien kampt de 

onderhoudsploeg met vele zieken. Gelukkig kwam daar recent verandering in en werd het 

park eindelijk eens aangepakt. De vergadering vroeg zich wel af wat er gaat gebeuren als de 

sneeuw begint te vallen. 

2. De regeringsverklaring van zowel de Vlaamse als de federale regering werden bestudeerd 

door de voorzitter. Maar veel tekst over de bibliotheek vond hij daarin niet terug. In het 

Vlaamse regeerakkoord vond hij iets meer informatie: de vaste boekenprijs, subsidies die naar 

het gemeentefonds gaan, digitalisering van het erfgoed, e-books en zelfs over de Frankfurter 



Buchmesse in 2016. Aandachtspunten die hem opvielen: een breed gedragen en duurzaam 

taal- en leesbevorderingsbeleid, prioriteit voor de digitalisering van ons erfgoed en 

verderzetting van het e-cultuurbeleid. Zijn mail naar het kabinet van Sven Gatz om een 

woordje uitleg over de toekomstplannen werd niet beantwoord. De vergadering drukte zijn 

bezorgdheid uit over het terugschroeven van de provinciale inbreng. Geen reden tot paniek 

volgens sommigen, maar we willen niet terug naar af en weer volledig op gemeentelijk niveau 

gaan werken. En de raad twijfelde of een schaalvergroting in dit geval een verbetering is. 

Gelukkig organiseert de sector zich: er komt reactie vanuit de hoek van de VVBAD en de 

samenwerkingsverbanden. De schepen gaf een woordje uitleg over de samenwerking tussen 

de diverse Zottegemse culturele instellingen, in het bijzonder de gezamenlijke catalogus en 

bijhorende software, die wordt gedragen door de bibliotheek. 

3. De ‘werkgroep Schauvliege’ kwam twee keer samen om de ‘Inspiratienota over de 

bibliotheek van morgen’ te bespreken. Onder leiding van Maarten Vos maakten ze een 

indrukwekkende SWOT-analyse van de Zottegemse bibliotheek (zie bijlage). Ook de schepen 

was onder de indruk en vroeg de ondervoorzitter naar de top 3 van punten die nog kunnen 

verbeteren in onze bib. Het up-to-date houden en innovatie op het vlak van ICT en media, 

actieve samenwerking en de jeugd naar de bibliotheek brengen werden naar voor geschoven. 

De voorzitter prees de ijver van de werkgroep en hij was blij dat Zottegem op heel wat 

vlakken goed scoort. Als uitsmijter werd er nog gesproken over een spelotheek, waarbij de 

schepen een overzicht gaf van de uitleenmogelijkheden in onze stad (ZIBO, jeugddienst). 

4. Dertig jaar na de verhuis van de bibliotheek naar het Kasteel van Egmont en twintig jaar na 

de vorige restauratie, is een grondig onderhoud van het gebouw nodig. Op basis van een 

inspectiedossier van Monumentenwacht maakte architect Ferfers een dossier op dat nu naar 

de bevoegde overheid wordt gestuurd voor goedkeuring (en subsidie). De schepen toonde een 

aantal plannen en gaf een woordje uitleg. Zoals ook al bij het vorige punt, vroeg de 

vergadering om bijzondere aandacht te besteden aan de toegang voor anders-validen 

5. Nog een punt dat meermaals ter sprake kwam op deze vergadering, is de zorg voor het up-

to-date houden van ICT en media. Ondertussen is het al bijna twee jaar geleden dat er nieuwe 

hardware gekocht werd voor de bibliotheek. Ook tablets of andere moderne toestellen 

ontbreken. De schepen vertelde dat we in een overgangsfase zitten, maar de vergadering vond 

dat die al te lang duurde. Op het vlak van software en besturingssystemen is er geen probleem 

omdat de bibliotheek aangepaste tarieven betaalt. De vergadering formuleerde een advies 

i.v.m. ICT (zie verder). 

6. Naar aanleiding van een vraag van een inwoner zal de bibliotheek in opdracht van het 

beheersorgaan onderzoeken of er een scanner met software voor slechtzienden kan worden 

aangeschaft. 

7. Tot slot verklaarde de vergadering zich akkoord met het principe van een gezamenlijke 

aanbesteding voor aankoop van een (deel van de) collectie boeken, samen met andere Route 

42-bibliotheken. Aangezien er een vaste boekenprijs op komst is, zal service een belangrijke 

rol spelen in de criteria van het bestek. 

8. Varia  

·Rondleiding in de bibliotheek waarbij getoond werd welke lokalen en punten voor restauratie 

en onderhoud in aanmerking komen. Bijzondere aandacht werd besteed aan de tentoonstelling 



‘Iedereen bibliothecaris’ waar enkele Zottegemnaren vertellen over hun passie voor literatuur 

en/of muziek. 

  

Conclusie van de vergadering: het beheersorgaan formuleert volgende punten: 

·Advies 2014/04: Het beheersorgaan adviseert om de ICT in de bibliotheek up-to-date te 

houden zodat de bezoekers kennis kunnen maken met de nieuwste media. Zij moeten 

hedendaagse Pc’s, tablets, e-readers, media, besturingssystemen en software kunnen testen. 

Daarvoor moet er op regelmatige basis nieuwe hardware gekocht worden en moet de 

bibliotheek populaire databases (GoPress, Literom,…) ter beschikking stellen. De digitale 

bibliotheek van Zottegem moet meegaan met haar tijd of zelfs een voorloper proberen te zijn. 

·Een volgende vergadering is gepland in het voorjaar van 2015. 

Marc Lievens, secretaris 

Bruno De Wachter, voorzitter 

 


